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Càmeres de 
videovigilància en 

els uniformes
Sant Adrià.- 

E l  D e p a r t a m e n t 
d’Interior de la Gene-
ra l i ta t  ha  conced i t 
l’autorització, sol·licitada 
per l’Ajuntament, per 
a l’ús de dues càmeres 

per la Policia Local com 
a eina preventiva davant 
de possibles amenaces, 
agressions o actes de-
lictius dels que puguin 
ser objecte els agents de 
policia durant la prestació 

del servei. 
Sant Adrià s’ha con-

vertit així en el primer mu-
nicipi de Catalunya que 
utilitza aquest sistema en 
la seva policia municipal.
Pàg. 4. 

Inici històric 
del waterpolo

S a n t  A d r i à . - 
L’Associació Agrupació 
de Botiguers de Sant 
Adrià signa un conveni 
de col·laboració amb 
Banc de Sabdell. Pàg.6.

Conveni de 
col·laboració

Sant Adrià.- El Club 
Waterpolo Sant Adrià 
ha començat la seva 
primera temporada a la 
1º Divisió Catalana amb 
victòria. Pàg.12.

El Pop.Up se 
consolida 

Sant Adrià.- 
Después de sus dos 

primeras ediciones en 
septiembre y octubre, con 
una afluencia de público 

de unos 2.000 visitan-
tes, el Pop.Up Inspire, un 
mercado de la creación 
y la cultura en el Fòrum, 
continuará celebrándose. 
Según sus organizadores, 

se preveía parar de ce-
lebrarlo en el invierno al 
estar al aire libre, pero los 
buenos datos han hecho 
que se lo replantearan y 
continuará.Pág.6. 

Noves 
clàuseules

Sant Adrià.- Aprovat 
el plec de clàusules que 
regiran la licitació de la 
prestació dels serveis de 
neteja viària i recollida de 
residus sòlids. Pàg.4.

PC

 d
e sustitució

n48h
Servicio técnico
Venta y Reparación de 

Ordenadores, 
videoconsolas, y 

electrónica en general

Área 96 Computer 
 C/ Andreu vidal, 25 - Sant Adrià de Besòs 

Tel. 93 462 18 63 
info@area96computer.com - www.area96computer.com 

Horario: Lunes a Viernes de 10:00h a 14:00h  
y de 16h a 20:30h

Si la reparación dura más de 48horas, 
te prestamos un PC.

(Servicio válido para empresas y comercios)

JP

L’agent Alberto Fernández mostra la càmera que portaran al pit els policies locals adrianencs.

MS
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ÀREA BESÒS no es fa responsable dels articles signats, que 
exposen l’opinió dels seus autors. El diari només es manifesta 

ideològicament a l’editorial. Tots els drets reservats.

Una de cal y otra de arena

A principios de mes, Sant Adrià de Besòs fue noticia porque su policía local era la primera en incorporar cámaras en el uniforme que serán 
utilizadas en aquellas actuaciones que se podrían calificar de peligrosas. Ni los Mossos d’Esquadra llevan este tipo de dispositivos. La ciudad 
era noticia de forma positiva, aunque la iniciativa surgió después de un acontecimiento desgraciado, un encontronazo entre jóvenes del barrio 
de La Mina y varios agentes de la policía local. La convocatoria de prensa fue de esas multitudinarias y la noticia salió en todos los medios 
importantes de Catalunya. Después de la inauguración del Campus Diagonal-Besòs de la UPC parecía que el municipio había empezado 

el curso con fuerza. Pero el impulso se acabó con problemas que seguro traerán muchos dolores de cabeza a los que los tienen que afrontar, es decir, 
a los gobernantes adrianenses. De nuevo, el pleno de octubre arrancó con los sonidos de las cacerolas de los contrarios del crematori de fondo. Esta 
vez no comenzaron media hora antes, sino a la misma hora que arrancaba el pleno, que de nuevo fue más largo de los habitual y que casi cambió de 
día. En ese pleno se debatió sobre el futuro del polideportivo Marina Besòs, que ha tenido que cerrar sus puertas hace pocos días después de que 
la gestora del equipamiento devolviera las llaves al consistorio por no poder hacer frente a los gastos. El problema de las dependencias deportivas 
de la ciudad viene de lejos, y el del Marina Besòs se veía venir desde hacía meses. Los trabajadores, que al final son los más perjudicados por este 
cierre, deben ser la prioridad de los responsables municipales, a quienes el problema les ha estallado en la cara. Desde la concejalía de deporte se 
trabaja desde hace bastante tiempo en la redacción de una nuevo plan para los equipamientos deportivos de la ciudad, pero ahora mismo tienen que 
trabajar a destajo para poder tapar las goteras que amenazan con inundar la legislatura. 

No existe una varita mágica con la que tocar los problemas y hacer que desaparezcan, sobre todo cuando la situación se ha estirado tanto que el 
deterioro no deja entrar la luz. Cuando algunos grupos municipales pidieron que el ayuntamiento se pusiera firme con Gimesport y municipalizara el 
equipamiento, desde el consistorio se insistió en que era mejor dejar pasar el tiempo para que acabara la concesión para no remover más las aguas. 
La relación no era buena, y aunque la táctica de esconder la cabeza y esperar pareciera genial idea, el resultado no ha sido el esperado y la bomba ha 
estallado. Ahora toca remar contra corriente para poder solucionar una situación que no tiene fácil solución. El impago de servicios es de cantidades 
elevadas. Pero, ante todo, está la plantilla, las personas que están trabajando en el polideportivo. Ahí es donde el consistorio entero se juega más 
que la imagen, porque el objetivo de cualquier gobierno es cuidar a sus ciudadanos, así que esa debe ser su prioridad. Esperemos que entre todos 
estemos a la altura y dentro de poco esta situación pueda ser un al recuerdo.       

Opinió

La finestra indiscreta

M’explica el meu amic, Oscar, a qui li 
agrada molt el cinema, i sobre tot el 
cinema de suspens, que el passat cap 
de setmana va desempolsar de l’armari 
la col·lecció de pel·lícules del famós 

director de cinema britànic Sir Alfred Joseph Hitchcock, 
l’amo del suspens. El meu amic ensopit per la seva 
passió cinèfila m’explica com Psicosi li ha tornat a 
sorprendre com la primera vegada que va veure-la. 
Mentre em descriu al detall l’escena del ganivet i la 
dutxa, em pregunto qui no ha fet alguna vegada la 
gracia d’aquesta escena acompanyada d’un ñii, ñii, 
ñii, ñii? L’Oscar continua rememorant-me alguna 
de les seves pel·lícules més conegudes: Rebecca, 
Náufragos, Recuerda, La ventana indiscreta…, i 
alhora el pensament se m’escapa per la finestra.

Miro el rellotge són dos quart de sis. Em trobo en 
mig del Turó de l’Enric envoltada de males herbes i 
brutícia; uns terrenys que han despertat, en aquests 
dies, l’interès d’alguns ecologistes adormits. Miro 
cap el cel i veig unes gavines volant per damunt del 
cap, i a l’instant se’m passa pel pensament altra de 
les pel·lícules d’Hitchcock: Els Ocells. En aquesta 
pel·lícula el director no dóna cap explicació sobre 
la revolta dels ocells deixant així, la porta oberta a 

múltiples interpretacions. Diàlegs, música, sorolls, 
silencis i efectes especials són utilitzats junt amb 
elements visuals, per obtenir l’estructura narrativa.

Així és la història narrativa que el govern actual de 
Badalona està aplicant al projecte de Badalonacapaç: 
crear expectació davant la recerca de les possibles 
solucions que es donaran a la Fundació, i mantenir 
als interessats i als ciutadans que recolzem el 
projecte desitjosos per conèixer quin serà la seva 
proposta final. Arribarà la solució abans que finalitzi 
el termini? Si el projecte de la Mobba, al costat de 
la via del tren, no és possible; si al Turó de l’Enric: 
el Govern, els ecologistes, els petits comerciants i 
els contraris a Mercadona, no volen que es porti a 
terme Badalonacapaç; si existeix la incertesa de si 
es portarà al Ple d’octubre, davant en mig d’aquest 
vertigen, podem plantejar-nos: on ens portarà aquesta 
mena de thrillers tensional a la que ens està abocant 
el govern municipal?

Ens durà el govern al fals culpable: jo volia però..., o 
al jo confesso que ho vaig intentar però... El cas és 
que de moment el govern continua jugant al joc de 
despistar oferint falses pistes, per tal que ens centrem 
en un fet que després no tindrà gaire importància 

aconseguint que el temps es vagi consumint, i el 
projecte es vagi morint entre calaixos i despatxos; 
perquè està clar que els silencis darrera els cortinatges 
i el llenguatge no verbal d’aquest govern delaten quin 
és el seu posicionament.

Davant la finestra indiscreta, penso, que un dels estat 
d’ànims que ens permet pensar que allò que un vol 
serà possible és l’esperança. L’esperança que el 
projecte de Badalonacapaç es faci realitat, perquè el 
guió de Badalonacapaç es narra des d’un col·lectiu 
ple d’històries personals que vetllen per la millora de 
la qualitat de vida de les persones amb discapacitat 
intel·lectual; un grup humà que treballa incansablement 
per afavorir la seva inclusió en tots els àmbits de la 
vida; persones com en Joan Carles o l’Ana Maria que 
defensen el projecte de Badalonacapaç perquè saben 
que més enllà dels interessos polítics, hi ha temes que 
no es poden condicionar com impossibles, perquè 
allò impossible només està en la ment de persones 
insensibles.

Mari Carmen Lozano
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La imprevisibilidad electoral en la 
sociedad comunicada

Se acerca una de las fechas más peligrosas del calendario, y no es que 
escaseen los riesgos, pero seguro que ya le está pareciendo a usted 
un error que la palabra Trump, que para colocar en su sitio traduciré 
por “magnate”, no figure en el título de esta entrega. Entra dentro de 
lo probable, en mi opinión, que ese negociante tenga con Google un 

acuerdo comercial tan oculto como muchos de los votos que recibirá el próximo 
día 8, y lo mismo está circulando bajo cuerda un centavo diario por cada línea del 
buscador en la que aparece escrita. A estas horas, y según su cotización en el mun-
do virtual, tal cambalache le reportaría unas ganancias de más de 2.300 millones 
de dólares al año. Evidentemente, un enriquecimiento del que no tengo pruebas 
pero con el que, por si acaso, me niego a colaborar ni por equivocación.

Avanzamos sin escapatoria posible hacia una cita temible con unas urnas que 
van a afectar, y mucho, a los que no votamos en ellas. Estamos recorriendo, 
para conseguirlo, un camino similar a aquel, tan reciente, en el que tres líderes 
tan distintos como Iglesias, Cameron y Santos se sintieron tan convencidos de 
ganar sus apuestas a favor de una voluntad popular que no podían conocer como 
similares fueron los fracasos que les golpearon.

Iglesias, jugando a forzar en España unas elecciones del 26J que podría haber 
evitado sin despeinarse. Cameron, con el referéndum del Brexit y, por último, el 
presidente Santos del acuerdo con las FARC, han sido tres casos, seguidos, con 
los que ha perdido muchos puntos la industria demoscópica, arrastrando también 
a los que presagiaba como triunfadores en las urnas reales. Esperamos que esta 
vez no se repita y se confirmen los buenos augurios para Hillary, y no solo por la 
ilusión de ver a una mujer en la cima del mundo.

Pero regresaré al miedo. ¿Quién no se imagina al magnate triunfador propiciando 
desde lo más alto un amplio programa de rearme nacional tras incumplir todos 
los tratados contra la expansión bélica mientras se llena la boca de demagogias 
simplonas? No es necesario recordar lo que ocurrió, democráticamente al principio 
y hace casi un siglo, en un país de los grandes de Europa tras otra gran crisis eco-
nómica mundial combinada con depresión colectiva por las batallas perdidas.

Seguiré con preguntas sin respuesta. ¿Algún investigador de voluntades a corto 
plazo o de sufragios recién depositados no solo en Israel ha dado alguna expli-
cación convincente a tanto error? Pienso ahora que son tan creíbles las sesudas 
especulaciones de articulistas y tertulianos por doquier como la teoría, triunfadora 
por lo que tiene de intuitiva, de que las alas en movimiento de un mismo lepidóptero 
en las respectivas antípodas de Madrid, Londres y Bogotá pudieran haber sido 
las responsables de cada uno de los tres revolcones que, en tan poco tiempo, 
han sufrido líderes y encuestadores. Es, pensando en esto, cuando reparamos en 
los opinadores que, sin gastar un euro en sondeos de opinión, con argumentos 
descaradamente especulativos y desde posiciones manifiestamente contrarias 
al magnate, anuncian con seguridad su victoria. Son tantas las preguntas que 
podríamos hacernos para intentar explicar los porqués de sus premoniciones que 
preferimos quedarnos al margen de sus intimidades.

La conclusión segura es que sufrimos todos, y sin poder hacer nada, las con-
secuencias de unos momentos electorales formalmente democráticos, pero tan 
sometidos a casualidades como decisivos lo son para una sociedad que, por 
cierto, se parece hoy tanto a aquella que construyó los pilares de nuestro sistema 
de libertades como el porcentaje de ocasiones en las que un huevo se podría 
confundir con una castaña.

Para ejemplarizar sobre la preocupación que a tantos afecta convertiré la mari-
posa lejana y peligrosa en algo mucho más cotidiano. Propongo, por ejemplo, 
un anuncio publicitario. Que levante la mano el primer experto que se atreva a 
negar que, por un cruce casual entre esos dos mundos tan audiovisuales, y sin 
mano negra de por medio, un spot televisivo cualquiera, masivo eso sí pero qué 
puede importar lo que venda, pueda arañar en determinada neurona elemental y 
ser capaz de torcer en la misma dirección la decisión electoral de unos miles de 
indecisos habituales, de esos a los que ochenta les da lo mismo que cero coma 
ocho y que, en el último instante, un magnate incalificable le 
pueda ganar las elecciones a una mujer respetable por un 
puñado de votantes.

Podeu enviar els vostres escrits a l’adreça de co-
rreu electrònic areabesos@areabesos.com; o físi-
cament al carrer Andreu Vidal, 25, de Sant Adrià de 
Besòs (al costat de la plaça de l’Església).
ÀREA BESÒS no es fa responsable dels articles sig-
nats, que exposen l’opinió dels seus autors. El diari 
només es manifesta ideològicament a l’editorial. 
Tots els drets reservats. Domingo Sanz

José Megías

Les empreses i                           
els partits polítics

En l’actualitat les empreses s’adapten a les noves tecnologies i a les 
necessitats dels seus clients, atenent les seves propostes i canviant 
els seus productes per poder mantenir les vendes, les que no ho 
fan desapareixen amb el temps.

Fa molts anys que els partits polítics funcionen a pinyó fix, no 
escolten als ciutadans, desatenen les seves necessitats i solament escolten 
als seus i això impedeix que es flexibilitzin les possibilitats de negociació i de 
canvis.

Això ha obligat als ciutadans al fet que els vots es desplacin cap a altres partits 
i també que alguns partits tinguin la tendència a desaparèixer.

Els partits polítics en l’actualitat postulen els seus candidats, més per mantenir 
el poder que per satisfer les necessitats de la societat.

Molts joves que els seus pares votaven a PP i PSOE, veient com han governat 
durant dècades , incomplint amb les promeses que els 
van portar al poder i veient com la corrupció s’estenia per 
tot el país i les poques possibilitats d’integrar-se al món 
laboral, han decidit votar a altres partits i també en algunes 
autonomies han augmentat els nacionalistes.

Jaume Vallès

Tornar a la casella de sortida

L’any 2002, una Expo-tren organitzada per la Generalitat de Catalunya, 
va recórrer vint-i-set ciutats espanyoles, mostrant gràficament el conjunt 
de la societat catalana, amb el lema “Catalunya tal com és”. La magnitud 
i el volum de la Expo-tren no es pot explicar en poques línies. Fou 
visitada per milers de ciutadans, amb respostes positives, dos exemples 

significatius que exposem:

Manuel Chaves, president de la Junta de Andalucia : “Cataluña, tierra de 
acogida, no es solo el titulo de una amplia exposición sobre la realidad catalana, 
sino también- deseo sabrayarlo-una muestra del espíritu abierto y del talante 
constructivo de una sociedad dinámica y emprendedora.”

Juan Carlos Rodriguez Ibarra, President d’Extremadura: “Cataluña, dentro de 
sus peculiaridades regionales y culturales ha fusionado personas, costumbres 
y diversidades, siendo hoy una región donde convivencia y singularidad se dan 
la mano.”

Passats catorze anys, les modificacions a l’Estatut varen 
provocar els canvis d’actitud, en augmentar el sentit 
d’independència.- Avui, Catalunya i Espanya, haurien de tornar 
a la casella de sortida: nou Estatut o referèndum, ja que la 
situació actual es fa insostenible.

Article sencer:
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Montse Sáez

Sant Adrià.-
E l  D e p a r t a m e n t 

d’Interior de la Gene-
ra l i ta t  ha  conced i t 
l’autorització, sol·licitada 
per l’Ajuntament, per 
a l’ús de dues càmeres 
per la Policia Local com 
a eina preventiva davant 
de possibles amenaces, 
agressions o actes delic-
tius dels que puguin ser 
objecte els agents de po-
licia durant la prestació 
del servei. Tal i com ex-
plica l’alcalde adrianenc, 
Joan Callau, la idea de 
demanar les càmeres, les 
primeres que portarà una 
policia local de Catalunya 
(fins i tot els Mossos no 
hi porten) va sorgir el 
passat mes de juliol del 
2015, “quan una patrulla 
de la policia local va tenir 
una topada amb un grup 
de joves del barri de la 
Mina”. En concret hi va 
haver amenaces i insults, 
i algunes imatges que es 
van gravar amb telèfons 
mòbils es van publicar a 
les xarxes socials obviant 
aquestes amenaces.

L’agent de la Poli-
cia Local adrianenca Al-
berto Fernández, que 
s’encarrega de la part 
tècnica del cos, explica 
que aquest dispositiu és 
un més, “com les armilles 
antibales” i “suposarà 
una millor seguretat en 
la seva feina, ja que 
aquelles actuacions que 
moltes vegades es malin-
terpreten quedaran enre-
gistrades i es podran va-
lorar”. La càmera, que té 
un cost de 600 euros, és 
la mateixa que utilitza la 
policia metropolitana de 
Londres i té un angle de 
gravació de 130 graus. A 
més, quan s’activa, gra-
va també els 30 segons 

anteriors, i grava en un 
sistema encriptat que 
només es pot reproduir 
en un ordinador específic 
de la comissaria local.

A partir d’ara la Po-
licia Local de Sant Adrià 
podrà portar dues cà-
meres de videovigilància 
personals en els unifor-
mes. En cada torn, hi 
haurà dues patrulles en 
les que un agent podrà 
portar una de les càme-
res. “De moment tenim 
dues, i depen de com 
vagi ja veurem”, conside-
ra Callau. Tomás Gil, fins 
fa pocs mesos inspector 
en cap de la Policia Local i 
des del mes de maig pas-
sat assessor de seguretat 
i civisme de l’Ajuntament 
de Sant Adrià, a més de 
la persona que va fer tota 
la gestió per aconseguir 
les càmeres, explica que 
aquest nou dispositiu 
“serà de gran ajuda en 

aquells dispositius com-
plexes que desenvolupi la 
policia local”. Les imat-
ges seran provatories i 
es podran utilitzar en un 
judici. Aquests propers 
mesos es farà una valo-
ració per saber si és ne-
cessària o no l’adquisició 
de més càmeres.

L’ús d’aquest sis-
tema permetrà protegir 
tant als ciutadans i ciu-
tadanes davant les actua-
cions policials, com als 
agents front les denún-
cies infundades contra 
les seves actuacions, així 
com davant la utilització 
d’imatges manipulades 
enregistrades amb te-
lèfons mòbils.

La Policia Local 
incorpora càmeres de 
videovigilància en els 
uniformes

MS

Sant Adrià és el primer municipi de Catalunya que utilitza aquest 
sistema.

Redacció

Sant Adrià.-
En la sessió del Ple 

del passat 18 d’octubre 
es va aprovar per unani-
mitat el plec de clàusules 
administratives i tècni-
ques que regiran la lici-
tació de la prestació dels 
serveis de neteja viària 
i recollida i transport de 
residus sòlids urbans.

El nou contracte subs-
titueix a l’antic contracte 
del servei de neteja viària 
i de recollida de residus 
sòlids urbans - brossa 
genèrica, cartró, orgàni-
ca, envasos i mobles- que 
ara ha finalitzat i que ha 
estat vigent durant 12 
anys (10 anys més 2 de 
prorroga). El nou plec, 
d’una banda, donarà res-
posta a la realitat actual 
de la ciutat racionalitzant 
els recursos al llarg de 
l’any en funció de les 
necessitats, i d’altra ban-
da, adaptarà el servei a 
la normativa mediam-
biental i de residus. Sant 
Adrià  ha canviat molt en 
l’última dècada tant pel 
que fa a la seva dimensió 
(nou barris amb zones 
residencials), com a la 
densitat de població i a 
l’ús que es fa dels espais 
públics (la recuperació de 
zones per als ciutadans 
ha fet que en aquests 
anys augmenti i es ge-
nerin noves tipologies 
d’utilització dels carrers i 
espais públics ) 

El plec manté en un 
sol contracte la neteja 
viària i la recollida de resi-
dus sòlids urbans, ja que 
es comparteixen recursos 
i és més eficient, i incor-
pora les següents millores 

respecte a l’anterior:
-Més torns en el ser-

vei de neteja viària. Hi 
haurà dos torns, un de 
matí i un de tarda. Fins 
ara hi havia un servei de 
matinada fins al migdia

-Ampliació dels dies 
en el servei de neteja 
viària. Ara s’allarga du-
rant tota la setmana, de 
dilluns a diumenge, abans 
era de dilluns a dissabte.

-Festius. El nou con-
tracte, a diferencia de 
l’antic, inclou servei de 
neteja viària els festius.

-Les activitats espe-
cials com la Festa Major, 
la Cavalcada de Reis, etc, 
que requereixen un reforç 
del servei estan incloses 
en el contracte.

-Modernització i am-
pliació de la maquinària

-Canvi dels conteni-
dors i augment dels punts 
de recollida. Els conte-
nidors es substitueixen 
per altres més moderns 
i accessibles, i s’amplien 
en un 30 % els punts de 
recollida. Amb aquesta 
mesura es busca d’una 
banda, la comoditat de 
tots els ciutadans i ciuta-
danes , i d’altra, la dismi-
nució dels desbordaments 
dels contenidors.

-Millores en els ser-
veis de mercats. Reco-
llida selectiva adaptada 
al funcionament del nou 
Mercat municipal i millo-
res en l’espai del Mercat 
d’Encants.

- E l  c o n t r a c t e 
s’escurça a 4 anys (amb 
possibilitat de 2 més de 
pròrroga), aquesta dura-
da més curta permet a 
l’Ajuntament més control 
sobre el servei.

També cal destacar 

que el nou plec esta-
bleix la subrogació de la 
plantilla de treballadors 
i treballadores dels con-
tractes anteriors i per tant 
garanteix el manteniment 
del lloc i de les condicions 
de treball.

Un cop aprovat el 
Plec estarà 40 dies en 
exposició pública en el 
Diari Oficial de la Unió 
Europea (DOUE), perquè 
les empreses interessa-
des presentin les seves 
ofertes. Posteriorment, 
una taula formada per 
personal tècnic dels àm-
bits de via pública i medi 
ambient serà la que farà 
una valoració de les pro-
postes. 

 Alguns dels criteris 
que es tindran en compte 
alhora de fer la selecció 
seran els següents:

-  La mi l lo r  ofer -
ta econòmica (import 
màxim per a l’any 2017 
de 3.262.807 € IVA in-
clòs)

- La millor proposta 
de distribució i organitza-
ció dels serveis

- La utilització de la 
mecanització com a com-
plement al servei manual

- Els elements de res-
pecte al medi ambient

- La idoneïtat de 
la maquinària que ofe-
reixen

Aprovat el plec de 
clàusules del servei de 
neteja viària i recollida 
i transport de residus 
sòlids urbans

Les condicions del nou contracte volen donar resposta a les 
necessitats de Sant Adrià i aconseguir una ciutat més neta i amb 

espais públics més acollidors.

La càmera que els agents de la policia local portaran al pit.
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El Pop.Up Inspire se consolida como 
alternativa de ocio cultural en el Fòrum

Redacció

Sant Adrià.-
El pasado mes de sep-

tiembre, en el marco de 
la Fiesta Mayor de Sant 
Adrià, se celebraba la pri-
mera edición del Pop.Up 
Inspire en el Fòrum. Con 
el objetivo de promover 
las creaciones de jóvenes 
artistas e interactuar con 
productos y conceptos 
nuevos aprovechando los 
espacios abiertos y la tec-
nología de vanguardia, en 
su primer fin de semana 
su oferta de música, arte, 
gastronomía, moda y 
actividades para los más 
pequeños, atrajo a unas 
2.000 personas. Una 
cifra similar a la segunda 
edición, que se celebró 
en octubre, a pesar de las 
inclemencias del tiempo.

Tras el éxito, sus orga-
nizadores decidieron que 
se celebraría el segundo 
fin de semana de cada 
mes. “Pensábamos hacer 
un parón después de no-
viembre hasta marzo, por 
el tiempo, pero estamos 
pensando hacer una rees-
tructuración, hacerlo más 
pequeño, y seguir hacién-
dolo. Quizás debajo de las 
pérgolas y añadiendo algo 
de calefacción, aún no lo 
sabemos”, comenta uno 
de los tres organizadores, 
Roberto Márquez (dos 
de los tres socios son 
adrianenses, y el tercero, 
malagueño, vivió también 
en la ciudad). Aún están 
trabajando en la edición 
del próximo mes de no-
viembre, que se llevará a 
cabo los días 12 y 13, y 
animan a toda la ciudad 

a visitar un mercado del 
arte único en nuestro 
país. La oferta la merece, 
así como el espacio. 

Una de las novedades 
que se pudieron disfrutar 

en la segunda edición 
del Pop.Up Inspire fue un 
patinete de una rueda. 
José Luis Pérez, CEO de 
Wontech, empresa intro-
ductora del “Ridetouch 

onewheel” en Europa, 
explica que “la tecnolo-
gía “onewheel” se creó 
en California y decidi-
mos traerla a Europa por-
que cubre el deporte del 

snow y del surf, que es 
muy difícil de encontrar 
en la calle”. Además, 
este patinete permite 
realizar estas técnicas 
deportivas en cualquier 
terreno. “La gran venta-
ja con respecto a otros 
vehículos similares es el 
“autoself-balancing”, que 
te permite balancearte, 
desarrollar una velocidad 
de 24 kilómetros por hora 
encima de una tabla en la 
que tienes total control, 
desde los giros hasta la 
velocidad”.

JP



6 - Octubre 2016 Actualitat

Redacció

Sant Adrià.-
E l  p a s s a t  1 8 

d’octubre, la nova As-
sociació Agrupació de 
Botiguers de Sant Adrià 
de Besòs, va firmar amb 
el Banc de Sabadell un 
conveni perquè els socis 
tinguin millors condicions 
amb aquesta entitat.

Condicions avantatjo-
ses com un compte Ex-
pansió Negoci PRO a on 
abonem el 10% de la seva 
quota d’associat fins a un 
màxim de 100€ a l’any. I  
TPV amb una comissió 
del 0,20% de l’import de 
cada operació i una quota 
plana de manteniment 
mensual dels terminals 
punt de venda (TPV) de 

7 euros, amb vinculació 
de productes.

Hi ha moltes més 
condicions beneficioses 
que amb aquest conveni 
poden afavorir als asso-
ciats, per aquest motiu, 
si voleu més informació, 
us podeu acostar al Pre-
sident de la nova associa-
ció: “Bar arriba y abajo” 
de l’avinguda Catalunya. 

La nova associació 
de comerciants 
signa un conveni de 
col·laboració amb el 
Banc de Sabadell

Redacció

Sant Adrià.-
Representants de la 

productora Live Nation 
han lliurat 34.779 € de la 
recaptació del Barcelona 
Beach Festival a cinc enti-
tats socials de Sant Adrià. 
Cadascuna de les entitats 
següents ha rebut 6.956 
€ que destinaran a tas-
ques i programes socials 
i solidaris: el Casal Infantil 

la Mina, l’ Associació 
Pro Disminuïts Psíquics 
Sant Adrià (ASSA), els 
Salesians Sant Jordi-PES 
La Mina, l’ Associació 
Juvenil Barnabitas, i l’ 
Associació Protectora 
Discapacitats Sant Adrià 
(APRODISA).

L’acte ha tingut lloc a 
l’Ajuntament i ha comp-
tat amb la presència de 
l’alcalde, Joan Callau, de 
les regidores, Ruth Soto i 

Filo Cañete, del director 
de Live Nation, Paco Mar-
tínez i de representants 
de les cinc entitats

El Barcelona Beach 
Festival es va celebrar 
el passat 16 de juliol 
a la platja del Fòrum 
i  a l  parc de la Pau, 
consolidant-se com un 
dels majors espectacles 
de música electrònica 
amb una assistència 
multitudinària.

Live Nation lliura 34.779 
€ del BBF a cinc entitats 
socials de la ciutat 

El president de l’Associació Agrupació de Botiguers de Sant Adrià de Besòs, Ernesto Quiñonero, signant 
el conveni de col·laboració amb un representant del Banc de Sabadell.

ERC i SAC presenten 
dues iniciatives al 
Consell Comarcal per 
aturar el crematori

Redacció

Sant Adrià.-
Els grups municipals 

d’Esquerra Republicana 
de Catalunya i Sant Adrià 
En Comú (representat 
aquest últim per CUP-
Poble Actiu) han portat 
al darrer ple del Consell 
Comarcal del Barcelonès 
dues iniciatives per tal de 
paralitzar la construcció 
d’un forn crematori a 
Sant Adrià de Besòs.

De forma coordina-
da amb la Plataforma 
Stop Crematori, els grups 

municipals contraris a 
l’equipament van decidir 
presentar una iniciativa per 
tal que el Consell Comarcal 
del Barcelonès endegués 
un procés de negociació 
amb l’empresa encarre-
gada de la instal·lació. 
Paral·lelament, s’ha dema-
nat al secretari un informe 
referent a tots els proces-
sos administratius que 
s’han dut a terme sobre 
el Tanatori-Crematori en 
el Consell Comarcal.

Les dues iniciatives 
van prosperar el ple muni-
cipal del passat 28 de Se-

tembre gràcies al suport 
de Ciutadans i Entesa i 
les abstencions del PSC, 
CiU i el PP.

La darrera legislatura 
va ser aprovada la cons-
trucció d’un crematori al 
barri de la Catalana sense 
cap oposició.

Una plataforma veï-
nal que ha iniciat mobi-
litzacions d’oposició, i 
l’arribada de noves forces 
que s’hi han mostrat con-
tràries, ha fet modificar 
la postura del consistori, 
que mira de frenar un 
projecte ja aprovat.

JOSEP CUBIAS

Una de les principals manifestacions de la Plataforma Stop Crematori.

ERC SAB

ERC Sant Adrià va homenatjar el president Lluís Companys el passat 15 d’octubre en el 76è aniversari 
del seu afusellament. L’acte va reumir una vintena de persones. 
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JEV Badalona-
Gramenet-Besòs 
tria la coordinació 
territorial

Redacció

Sant Adrià.-
El passat 8 d’octubre 

Joves d’Esquerra Ver-
da Badalona-Gramenet-
Besòs va celebrar una 
Assemblea Territorial on 
es va votar la candida-
tura de Marta San José 
i Dani Sosa com a nous 
coordinadors territorials 
per unanimitat.

Durant el transcurs 
d’aquest acte es va discu-
tir, aprovar i presentar el 
pla de treball que seguirà 
JEV BGB durant el man-

dat de la co-coordinació. 
Marta San José va fer 
balanç de gestió del seu 
mandat, renova així en la 
coordinació del territori, i 
s’afegeix Dani Sosa.

Joves d’Esquerra Ver-
da Badalona-Gramenet-
Besòs va fer una cloenda 
on va omplir el local del 
Carrer Latrilla 12 de con-
vidats i convidades. Entre 
aquests, la coordinadora 
d’ICV Badalona, Aída Llau-
radó; Jose Luis Muñoz, 
coordinador d’ICV Sant 
Adrià; la coordinadora i 
regidora d’ICV Santa Co-

loma, Alexandra Sevilla; i 
Gabino Martínez, coordi-
nador nacional de JEV.

També van assistir 
com convidats i convida-
des representants d’altres 
organitzacions locals i 
territorials com les JERC, 
JSC, l’Espurna o EUiA.

La nova coordinació 
va donar les gràcies per la 
confiança de la militància 
i va posar en valor el camí 
que ha de recórrer JEV 
i el seu compromís per 
enfortir la militància en 
tot el territori cap al nou 
subjecte polític juvenil.

Es va votar la candidatura de Marta San José i Dani Sosa com a nous 
coordinadors territorials per unanimitat.

JEV

Els Mossos d’Esquadra 
detenen un grup 
criminal especialitzat en 
el cultiu de marihuana 
a Sant Adrià

Redacció

Sant Adrià.-
Agents de la Poli-

cia de la Generalitat – 
Mossos d’Esquadra de 
la Unitat d’Investigació 
de la comissaria de Ba-
dalona van detenir, el 
28 de setembre, quatre 
homes que formaven un 
grup criminal organitzat i 
especialitzat en el cultiu 
de marihuana. Els detin-
guts, d’edats compreses 
entre els 38 i 42 anys, 
eren veïns de Premià de 
Mar, de l’Ametlla del 
Vallès i de Barcelona i 
tots eren de nacionalitat 
espanyola. Disposaven 
d’una gran nau al polí-
gon industrial Montsolís 
a Sant Adrià del Besòs 
que es trobava perfecta-
ment equipada pel cultiu 
i l’emmagatzematge de 
marihuana.

Aquesta investigació 
es va iniciar a mitjan juliol 
arran d’una informació que 
va rebre aquesta unitat 
d’investigació sobre la pos-
sible existència d’una plan-

tació de marihuana dins un 
local de Sant Adrià.

Les primeres com-
provacions realitzades 
pels agents els van fer 
sospitar que la informació 
rebuda era certa. La nau, 
que estava situada en una 
zona molt discreta i de 
poc pas, era visitada per 
un grup de persones que 
arribaven amb vehicles i 
que hi entraven i sortien 
constantment. A més, 
els agents van localitzar, 
en un contenidor proper, 
eines i materials com-
patibles amb la cura i el 
cultiu de marihuana. La 
investigació també va 
permetre identificar els 
components del grup que 
estarien portant a terme 
l’activitat.

Amb aquests indicis 
els agents van fer una 
entrada i registre a la nau, 
autoritzada pel jutjat nú-
mero 2 de Badalona, el 
mateix 28 de setembre. 
Aquesta entrada la van fer 
els agents de la comissaria 
de Badalona amb el suport 
de l’Àrea Regional de Re-

cursos Operatius (ARRO).
La nau estava dividida 

en tres plantes habilita-
des per contenir una plan-
tació a gran escala. Dins 
la nau, els agents van 
localitzar prop de 1.400 
plantes de marihuana i di-
verses caixes de cabdells 
en procés d’assecament, 
en total es van intervenir 
260 quilos d’aquesta 
substància en brut, això 
suposaria uns 78 quilos 
nets que tindrien un va-
lor en el mercat il·lícit de 
340.000 euros.

Dins la nau hi estaven 
treballant quatre perso-
nes, vestits amb monos 
de treball i mascaretes, 
que van ser detingudes 
per delictes contra la 
salut pública i per perti-
nença a grup criminal.

El grup va passar a 
disposició judicial el di-
vendres 30 de setembre 
i el jutge va decretar 
llibertat amb càrrecs pels 
4 detinguts.

La investigació conti-
nua oberta i no es descar-
ten més detencions.

L’operació va permetre intervenir un total de 78 quilos de marihuana 
apta per la venda amb un valor de 340.000 euros
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Redacció

Sant Adrià.-
Ent re  e l s  mesos 

d’octubre i novembre 
de 2016, l’Ajuntament 
de Sant Adrià organitza 
el curs Coneixement de 
la Societat Catalana i el 
Seu Marc Jurídic com 
a formació vinculada al 
Servei d’Acollida per a 
persones nouvingudes a 
la nostra ciutat.

El curs, de 15 h de 
durada, ofereix coneixe-
ments bàsics de la llen-
gua, la història i les ins-
titucions de la societat 

d’acollida. Així mateix, 
s’aprofundirà en la ciu-
tat, es visitaran serveis i 
organismes de Sant Adrià 
per fomentar les relacions 
personals i les experièn-
cies pròpies de les perso-
nes que hi participin.

Aquesta formació és 
obligatòria per adquirir 
el Certificat d’Acollida 
de la Generalitat de Ca-
talunya. 

Les sessions tindran 
lloc al Centre de pro-
ducció cultural i juvenil 
Polidor i començaran el 
25 d’octubre i finalitza-
ran l’11 de novembre. 

Les sessions seran els 
dimarts i els dijous en 
horari de matí de 10 a 13 
h. Les persones interessa-
des, poden adreçar-se al 
Programa Immigració al 
telèfon 93 381 20 04 o 
per correu electrònic, im-
migracio@sant-adria.net 
. Les places són obertes 
i gratuïtes.

Les sessions tindran lloc al Polidor i començaran el 25 d’octubre i 
finalitzaran l’11 de novembre.

L’Ajuntament 
adrianenc organitza el 
curs de Coneixement 
de la Societat Catalana 
i el Seu Marc Jurídic 

31 parelles participen 
en les Noces d’Or

Redacció

Sant Adrià.-
31 parelles que han 

fet enguany 50 anys de 
casats van ser homenat-
jas el passat 11 d’octubre 

en l’acte de les Noces 
d’Or que es va celebrar 
a la Sala de Plens de 
l’Ajuntament. 

Els participants van 
rebre una placa i uns 
obsequis de mans de 

l’alcalde, Joan Callau, i 
dels regidors i regidores 
que van assistir-hi. Pos-
teriorment van visitar el 
Celler Boquet d’Alella i 
van gaudir plegats d’un 
dinar a Argentona.

Alcampo celebra el 
“Día de la Solidaridad” 
en Cataluña con el 
apoyo a dos proyectos 
de carácter social

Redacción

Sant Adrià.-
Los hipermercados 

Alcampo de Sant Adrià 
y Diagonal Mar apoyarán 
con 23.450 euros, a tra-
vés de la Fundación Al-
campo por la Juventud, 
dos proyectos dirigidos 
a niños y jóvenes de su 
entorno.

E l  h i pe rme rcado 
de Sant Adrià aportará 
12.000 euros al proyecto 
de la Fundación Hospital 
de Nens de Barcelona 
(FHNB), de asistencia 
psicoterapéutica a 115 
niños y jóvenes desfavo-
recidos.

Dicho proyecto con-
siste en un dispositivo de 
asistencia creado por la 
FHNB en 2014, basado 
en diferentes tipos de 
intervenciones: sesiones 
de psicoterapia individual 
y familiar; reeducación 
psicopedagógica; se-
siones grupales para la 
socialización y la gestión 
de emociones.

Por su parte, Alcam-
po Diagonal Mar trabaja-
rá con Casas dels Infants 
en el programa “Entorno 
escolar”, dirigido a 110 
niños y adolescentes 
desfavorecidos del barrio 
de la Mina.

La Fundación Alcam-
po por la Juventud ha 
aportado 11.450 euros 
a este proyecto cuyo 
objetivo es implicar a 
las familias de estos 
niños y adolescentes en 
el proceso educativo de 
sus hijos, animándoles a 
participar en actividades 
de la escuela.

Además del importe 
económico, los dos hi-

permercados colaborarán 
activamente en el desa-
rrollo de los proyectos 
con la impartición de 
talleres para niños en sus 
clubes Rik&Rok, acogida 
de campañas de colec-
tas, etc.

Los proyectos de Fun-
dación Hospital de Nens 
de Barcelona y de Casas 
dels Infants han sido 

seleccionados en la con-
vocatoria extraordinaria 
“Juntos por la Juventud” 
que se puso en marcha 
para celebrar el 5º ani-
versario de la Fundación 
Alcampo por la Juventud 
en España, y 20º a nivel 
internacional.

Dicha celebración ha 
culminado con la cele-
bración del “Día de la 
Solidaridad”, un acto que 
ha tenido lugar en todos 
los centros de trabajo de 
Alcampo y en el que, en 
el caso de los hipermerca-
dos de Sant Adrià y Dia-
gonal Mar, en Barcelona, 
se ha hecho entrega de 
un cheque simbólico por 

las aportaciones realiza-
das a las asociaciones 
beneficiadas.

La Fundación Alcam-
po por la Juventud tiene 
el objetivo de apoyar a 
asociaciones que velan 
por el bienestar de niños 
y jóvenes, y cuentan con 
proyectos vinculados con 
la educación, la salud y la 
inserción.

ALCAMPO

Se beneficiarán 225 niños y jóvenes del entorno de sus 
hipermercados.

Van ser rebuts a la sala de plens per l’alcalde i alguns regidors, abans 
de gaudir d’un dinar a Argentona.

COMUNICACIÓ SAB
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«Hemos creado una gran familia con los clientes»

Entrevista a Mari (María) García, del Bar Cantonada, en Sant Adrià Nord

A María García todo 
el mundo la conoce como 
la Mari. De hecho, su bar 
Cantonada, en la calle 
Andreu Vidal, 9, de Sant 
Adrià, es para todos sus 
clientes “el bar de La Mari”. 
El 31 de octubre, cuando 
cumple 65 años, será su 
último día al frente del bar 
después de 25 años. 

Pregunta. ¿Cuándo 
abrió el bar? 

Respuesta. Hace 29 
años abrimos el bar en la 
esquina de Andreu Vidal, 
por eso era el Cantonada. 
Cuando se quedó peque-
ño vinimos a este local, y 
desde entonces han pasa-
do 25 años. Lo montamos 
de cero porque antes era 
una papelería.

  P. ¿Hace 25 años 
la calle Andreu Vidal era 
muy diferente?

R. Sí. No era peatonal, 

tenía dos aceras estrechas 
y pasaba el autobús y 
todo. En aquella época 
había mucha industria. 
Ahora se vive más de la 
terraza en verano, o gen-
te que te sube a tapear. 
Pero aquí antes teníamos 
muchos trabajadores que 
venían a comer. Estaba la 
Seat, la fábrica de cartón, 
etc. Los bares de Sant 
Adrià Nord vivíamos del 
trabajador más que de la 
gente que pasea.   

P. Eso se ha perdido.
R. La verdad es que 

sí, aunque ahora han 
abierto alguna empresa 
más y tenemos mucha 
gente para comer. 

P. ¿Se ha notado mu-
cho la crisis?

R. Mucho. Incluso 
los veranos, que aunque 
tenías lleno el bar no ven-
días como otros años.  

P. Después de 25 años 
es hora de descansar y es-
tar con la familia.

R. Sí, estamos muy 
cansados mi marido Juan-
jo y yo, aunque lo vamos 
a echar mucho de menos. 
La primera semana de 
noviembre estaré aún 
por aquí, ayudando a las 
chicas que se lo quedan.

P. ¿Cómo se llaman?
R. Cristina y Vanes-

sa. Vanessa ha estado 
trabajando conmigo seis 
años. Es una chica muy 
trabajadora, muy activa, 
que entiende mucho de 
hostelería, y Cristina sabe 
mucho de cocina. 

Lo quieren llevar todo 
igual, de momento, la mis-
ma filosofía, los mismos 
productos. Van a abrir los 
fines de semana, pondrán 
el fútbol, quieren mantener 
todo el invierno la terraza 

con estufas. Tienen planes 
de futuro para el bar. Por 
eso me voy contenta, por-
que va a seguir siendo un 
negocio familiar.  

P. ¿Qué dicen los 
clientes cuando se ente-

ran que lo dejan?
R. En parte se alegran 

por nosotros, porque es-
tamos agotados. Pero al 
mismo tiempo les sabe 
mal, porque somos como 
una familia.

¿Y ahora qué?
R. Pues a estar con mi 

marido, a hacer algún via-
je, a estar con mis cuatro 
hijos y mis ocho nietos, 
a cuidar de mi madre. Y 
cuidarme a mí misma.

MS
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Un cicle de cinema per 
conèixer els dinosaures

Redacció

Sant Adrià.-
El Museu Blau va 

in ic iar e l  passat 15 
d’octubre el Museu Blau 
al cicle “Tarda de cinema 
amb dinosaures...” que 
convida a fer una immer-
sió en el món d’aquests 
fantàstics animals amb 
la combinació d’una gran 
pel·lícula i una visita a 
l’exposició temporal Spi-
nosaurus, el gegant Per-
dut del Cretaci.

Jordi Serrallonga, 
arqueòleg, naturalista i 
expedicionari s’encarrega 
d’introduir les pel·lícules, 
les visites a l’exposició 
i de fer-nos passar una 

autèntica tarda amb di-
nosaures… El cicle es va 
iniciar amb el “Viaje de 
Arlo” (The good Dino-
saur), i continuarà amb 
dues pel·lícules emble-
màtiques: “El origen de 
los dinosaurios (Ice Age)” 
que es podrà veure al 19 
de novembre i “Dinosau-
rio” (Dinosaur) al 17 de 
desembre.

Les dues sessions, 
programades amb la 
col·laboració del Consell 
d’Infants del Museu Blau, 
volen recuperar l’esperit 
romàntic, aventurer i de 
debat que va suposar la 
increïble història de la 
troballa del Spinosaurus i 
també reivindicar aquests 

animals del passat com a 
peça clau per reflexionar 
sobre el futur de la huma-
nitat. ( l’estudi sobre la 
seva extinció és clau).

“Tarda de cinema 
amb dinosaures ...” és 
una activitat dirigida al 
públic familiar a l’entorn 
del l’exposició temporal 
Spinosaurus el gegant 
perdut del Cretaci que 
presenta el primer dino-
saure adaptat per nedar 
que es coneix i el més 
gran entre els carnívors. 
Produïda pel National 
Geographic Museum i la 
Universitat de Chicago, 
l’exposició es podrà visi-
tar al Museu Blau fins al 
març del 2017.

“El origen de los dinosaurios (Ice Age)” es podrà veure al 19 de 
novembre dins del cicle “Tarda de cinema amb dinosaures...”.

El Museu Blau 
inaugura una exposició 
sobre el primer equip 
de criquet femení de 
l’estat espanyol

Redacció

Sant Adrià.-
El Museu Blau vai-

naugurar el passat 20 
d’octubre “Criquet fe-
mení amb orgull”, un 
projecte fotogràfic del 
primer equip de criquet 
femení de l’Estat Espan-
yol format per 12 joves 
pakistaneses del barri 
del Besòs i el Maresme. 
Aquest equip pioner és el 
resultat d’una experiència 
d’integració social que 
les pròpies jugadores han 
anomenat Ma’isah que 
en Urdú vol dir “Caminar 
amb orgull”.

A través de 60 fo-
tografies, es pot veure, 
d’una banda, el procés 
grupal de les noies en 
els seus entrenaments 
setmanals i, per l’altra, 
el seguiment de cada 
una d’elles en les seves 
aficions fora del criquet. 
Les joves també han for-
mat part de tot el procés 
de disseny de l’exposició, 
des de la selecció de les 
fotografies fins al disseny 
de les seves històries. 
L’exposició no només vol 
mostrar la trajectòria d’un 
equip pioner sinó també 
recompensar els èxits i 

singularitats d’un equip 
que tot i que encara no ha 
pogut jugar contra ningú, 
ha lluitat contra tot.

El projecte Ma’isah 
va nèixer l’any 2012 en 
un espai de trobada del 
Casal del Barri del Besòs 
amb l’objectiu d’ afavorir 
la inclusió de les ado-
lescents nouvingudes, 
fomentar la seva autoes-
tima i l’apoderament. Es 
tracta d’un espai exclusi-
vament femení destinat a 
aquest col·lectiu, fins ara 
invisibilitzat, ja que algu-
nes de les noies d’aquest 
col·lectiu no realitzen gai-
res activitats fora del cir-
cuit casa-institut-casa.

És en aquest mateix 
espai de trobada i a partir 
d’una demanda de les 
mateixes noies quan, a 
finals del 2012, sorgeix 
la idea de crear l’equip de 
criquet femení. En aquell 
moment existia l’equip de 
criquet masculí del barri 
format per nois pakista-
nesos; alguns d’ells eren 
germans de les noies de 
l’espai de trobada. Elles, 
com els nois del barri, 
volien fer esport, però 
havia de ser en un espai 
no mixt.

És en aquest mateix 

espai de trobada i a partir 
d’una demanda de les 
mateixes noies quan, a 
finals del 2012, sorgeix 
la idea de crear l’equip de 
criquet femení. En aquell 
moment existia l’equip de 
criquet masculí del barri 
format per nois pakista-
nesos; alguns d’ells eren 
germans de les noies de 
l’espai de trobada. Elles, 
com els nois del barri, 
volien fer esport, però 
havia de ser en un espai 
no mixt.

Amb l ’acol l iment 
d’aquesta exposició, el 
Museu Blau expressa 
un cop més el seu com-
promís amb el barri on 
està situat desenvolupant 
programes inspirats en 
l’equitat, l’accessibilitat 
i la participació per tal 
d’arribar a totes les per-
sones i contribuir al canvi 
social.

L’exposició està ubi-
cada al vestíbul del Mu-
seu Blau i l’entrada és 
gratuïta. La mostra estarà 
oberta al públic fins el 
9 de gener del 2017. 
L’horari és de dimarts a 
divendres, de 10 a 18 h., 
els dissabtes, de 10 a 19 
h., i els diumenges i fes-
tius, de 10 a 20 h.

Està format per 12 joves pakistaneses del barri del Besòs i el Maresme.Arrenca una nova 
edició del Cicle solidari 
de teatre Teatrea

Redacció

Sant Adrià.-
Ha arrencat una nova 

edició del Cicle solidari de 
teatre amateur, una inicia-
tiva de Yalah Solidaris amb 
el Poble Sahraui i el Grup 
de Solidaritat És l’hora, 
amb la col·laboració de 
l’Ajuntament adrianenc.

El diumenge, 6 de nov-
embre, serà el torn del grup 

de teatre de la Maki format 
per mestres, alumnes, 
pares i mares del Col·legi 
de la Maquinista, que pro-
tagonitza una història pels 
més menuts i coneguda 
per tots: “Toy story 3”.

Per  ú l t im,  e l  27 
de novembre, pujarà a 
l’escenari la Companyia 
Lapsus, de la Fundació 
Ateneu Sant Roc, amb 
una comèdia per a tots 

els públics, “El peligroso 
juego de la herencia”.

L’entrada per cadas-
cuna de les obres, de 3 
euros, es destinarà als 
projectes solidaris de 
Yalah, És l’hora, el men-
jador social de Sant Adrià 
de l’Associació Sòcio-
Cultural S.A.M.Z. i als Fa-
miliars i Malalts Mentals 
AFAMMEBAN de Sant 
Adrià i Badalona.

Arriba l’exposició 
“Vides migrants”

Redacció

Sant Adrià.-
El proper dilluns, 7 

de novembre, a les 18.30 
hores, s’inaugura a la Bi-
blioteca Font de la Mina 
l’exposició “Vides mi-
grants. Relats de viatges 

a noves vides”. Trenta 
minuts més tard, es pro-
jectarà el documental 
“Ciudad Migrante”. 

També s’ofereixen vi-
sites guiades per concer-
tar dia i hora. I, el 12 de 
desembre, a les 18 hores, 
es durà a terme un club 

de lectura amb el llibre 
“Els Castellans”, de Jordi 
Puntí. Les inscripcions 
están obertes. El club 
de lectura és el primer 
dilluns de cada mes, però 
aquell dia es farà un club 
especial dirigit per els ma-
teixos organitzadors. 
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Histórico inicio de temporada en 1ª 
División del Club Waterpolo Sant Adrià

CWSA

Sant Adrià.-
El Club Waterpolo 

Sant Adrià se estrena por 
primera vez en su historia 
en la 1ª División Catala-
na Masculina, después 
de haber conseguido el 
ascenso la temporada pa-
sada. Y qué mejor premio 
que empezar ganando a 
domicilio en Martorell, 
en un ajustado y luchado 
partido, donde el trabajo 
defensivo de los jugado-
res adrianenses, ante los 
experimentados jugado-
res del Martorell, tuvo 
gran importancia en la 
victoria final.

El primer cuarto acabó 

en un ajustado 3-2 a favor 
de los locales gracias a la 
mayor efectividad de sus 
acciones. En el segundo 
cuarto, se endurecieron 
las defensas y sacaron 
provecho los jugadores 
más experimentados en la 
categoría, con un parcial de 
2 a 0, dejando el marcador 
en la media parte a favor del 
Martorell por 5 goles a 2.

A partir de aquí, el 
Sant Adrià despertó y 
se sacudió los nervios 
del estreno de categoría 
y, empezó a mostrar su 
gran potencial ofensivo y 
gran fortaleza defensiva, 
endosándole un parcial 
de 2 a 4 al Martorell y 
dejando el marcador en 

un ajustado 7 a 6.
En el último cuarto ya 

sólo hubo un equipo en 
el agua, que controlaba 

prácticamente todas las 
facetas del juego y que le 
dio la vuelta al marcador 
final, con un parcial de 

1-3 a favor de los de la 
orilla del Besòs y ganan-
do el primer partido de la 
historia del Sant Adrià en 

1ª División por 8-9.
Este año, en la enti-

dad se ha dado un gran 
salto de calidad y canti-
dad de deportistas perte-
necientes al Club Water-
polo Sant Adrià, donde en 
sólo 2 años de Escuela de 
Waterpolo, se han pasado 
de menos de 20 a más de 
150 deportistas y 9 equi-
pos en competición.

Todo este trabajo bien 
hecho está empezando 
a dar provechos, con la 
selección en el CAR de 
Tecnificación Infantil de 6 
deportistas adrianenses: 
Jan Rodríguez, Hugo Ye-
benes, Christian Paredes, 
Marc Guaita, Adrià Arranz 
y Nora Zuazo.

Con victoria y 6 deportistas seleccionados al CAR de Tecnificación Infantil.

CWSAB
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Ajuntament i Espanyol 
amplien el seu conveni 
de col·laboració

Redacción

Sant Adrià.-
L’Ajuntament de Sant 

Adrià de Besòs, munici-
pi on s’ubica la Ciutat 
Esportiva Dani Jarque, 
i el RCD Espanyol de 
Barcelona han segellat 
l’ampliació del seu conve-
ni de col·laboració. 

El conveni s’emmarca 
en la voluntat d’ambdues 
parts de potenciar i do-
nar suport a activitats de 
caràcter social a la ciutat 
que, des de l’any 2001, 
acull el centre de formació 
i entrenament blanc-i-blau. 
L’arrelament del club a 
la ciutat és total i des de 
fa anys, fruit d’aquest 
conveni, l’Espanyol ha 

col·laborat en el foment 
de l’esport entre els infants 
i joves del municipi, així 
com en diversos projectes 
socials i solidaris.

En concret, els darrers 
anys el club i el consisto-
ri adrianenc han sumat 
forces per, l’any 2014, 
adquirir una cambra fri-
gorífica per al programa 
local d’aliments solidaris 
i, el 2015, en actuacions 
de lloguer social i en la 
compra de material lúdico-
formatiu per a joves del 
barri de la Mina. Enguany, 
l’ampliació del conveni 
permetrà la reserva gra-
tuïta de 4 places a l’Escola 
RCDE per a nens i nenes 
de famílies del municipi 
sense recursos econò-

mics. A més, el club, al 
llarg d’aquesta temporada, 
també col·laborarà en el 
projecte municipal de con-
dicionament d’horts ur-
bans al barri de la Mina.

L’alcalde Joan Callau 
i el conseller delegat Ra-
mon Robert han destacat 
els fruits que ja ha donat 
la col·laboració entre el 
club i l’ajuntament en 
matèria social i solidària. 
Tots dos responsables 
han mostrat el compro-
mís per seguir generant 
sinèrgies positives per 
a tot l’entorn municipal 
gràcies a la profitosa i 
consolidada convivència 
entre els ciutadans de 
Sant Adrià i la ciutat es-
portiva blanc-i-blava.

MÉS DE 50 ANYS AL VOSTRE SERVEI
Cafeteria - Venda de Café - Pastisseria Artesanal

Avda. Catalunya nº 24 - Sant Adrià de 
Besòs - Tel. 93 462 28 33

COMUNICACIÓ SAB

El pilot badaloní David 
Burgos, Campió del 
Món de motonàutica

FCM

Badalona.-
El pilot badaloní Da-

vid Burgos s’ha proclamat 
Campió del Món de mo-
tonàutica a la modalitat 
Endurance Class B, a la 
categoria de Promoció, 
després de guanyar les re-
gates que han tingut lloc 
els passats dies 7, 8 i 9 
d’octubre al llac de Como 
(Itàlia). Burgos va utilitzar 
una embarcació de la 
marca Ring de 6,3 me-
tres d’eslora propulsada 
amb un motor foraborda 
Mercury de 150 cavalls i 
es va imposar en les dues 
primeres mànegues i va 
fer segon a la tercera, per 
davant del equip format 
pels andalusos Fernando 
López i Sergio Gómez i 
de l’italià Cristiano Zan-
dri, tots ells amb motor 
Yamaha.

Les aigües del llac 
de Como no van estar 
aquest cop especialment 
mogudes, però el fred i 
els núvols van acompan-
yar tota la competició i, a 
més, la darrera regata es 
va disputar sota la pluja.

Burgos va participar 

l’any passat al campio-
nat d’Europa a aquestes 
mateixes aigües però va 
patir un accident sense 
conseqüències per a ell, 
però que va ocasionar la 

pèrdua total de la seva 
embarcació. D’aquesta 
manera es treu amb es-
creix l’espina que va su-
posar la seva participació 
l’any anterior.

L’alcalde adrianenc, Joan Callau (esquerra), amb el conseller delegat de l’Espanyol, Ramon Robert, i la 
regidora encarregada de l’Àrea de Protecció i Promoció Social Filo Cañete. 

FEDERACIÓ CATALANA DE MOTONÀUTICA

David Burgos, amb la seva mare. 

El Marina Besòs cierra 
sus puertas

Redacción

Sant Adrià.-
El pasado 26 de oc-

tubre, el Polideportivo 
Marina Besòs cerró sus 
puertas. La empresa que 
lo gestionaba, Gimes-
port, entregó las llaves al 
Ayuntamiento junto con 
un documento en el que 
daba por extinguida la 
concesión al no poder ha-
cer frente a los pagos de 
proveedores de servicios 
ni los gastos de plantilla.

Un día antes, el in-
geniero municipal llevó 

a cabo la verificación del 
hecho que la válvula de 
entrada del contador de 
gas se encontraba cor-
tada y precintada, con lo 
que no se podían utilizar 
las calderas que calientan 
el agua y climatizan el 
recinto. 

En un comunicado, 
el consistorio ha mani-
festado que “está to-
mando todas las medidas 
necesarias para que la 
posible suspensión o las 
afectaciones del servicio 
del polideportivo Marina 
Besòs no se alargue en el 

tiempo más de los nece-
sario”. Asimismo, desde 
la concejalía de deportes, 
se está reubicando en 
otras instalaciones todas 
las actividades que ac-
tualmente se realizan en 
la instalación, como los 
equipos de entrenan y 
compiten en ella. 

Este era un cierre 
anunciado. Los emplea-
dos del Marina Besòs ya 
llevaban tiempo protes-
tando por el retraso del 
cobro de sus sueldos y 
la inestabilidad de sus 
puestos de trabajo.
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Farmàcies de torn - NOVEMBRE 2016

Telèfons 
d’interès 

SANT ADRIÀ
-Ajuntament- 93.381.20.04
-Policia Local- 93.381.55.55
-Protecció Civil- 93.462.27.00 / 
93.462.22.11
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.381.50.11
-Mossos d’Esquadra- 088 (per a les tres 
ciutats)
-Creu Roja- 93.381.00.80
-Correus- 93.381.21.31
-CAP local- 93.462.26.61
-Taxis- 93.392.22.22

SANTA COLOMA
-Ajuntament- 93.462.40.40
-Policia Local- 93.386.00.50
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.466.38.45
-Creu Roja- 93.386.20.24 / 93.446.21.87
-Correus- 93.386.69.99
-Bombers- 93.391.82.82
-Bombers.Urg.- 93.391.80.80 
-Hospital Esperit Sant- 93.386.02.02 
 (Urgències- 93.386.30.00)
-Ambulàncies- 93.468.20.00   
-Companyia de l’Aigua- 93.386.59.99
-Taxis- 93.391.22.22

BADALONA
-Ajuntament- 93.483.26.00
-Policia Local-  93.483.29.01
-Comissaria de la Policia Nacional- 93.387.04.47
-Protecció Civil -93.483.28.86
-Bombers- 93.388.00.80
-Correus- 93.384.34.52 / 93.399.62.12
-Hospital Municipal - 93.464.83.00
-Hospital Can Ruti-93.465.12.00
-Ambulàncies- 93.384.56.12
-Estació Renfe- 93.389.30.75
-Taxis- 93.225.00.00/     
-Gas Badalona S.A. 93.389.03.66 / 93.389.07.16

COMARCA
-Catalana  Gas -900.30.31.32
-Averies Gas - 900.39.40.41
-FECSA- 900.31.31.31
-Aigues de Barcelona
 900.35.53.55
-Enher Elec.- 900.333.330
-Tugsal- 93.395.31.11
-Grup de Famílies de Jugadors 
compulsius (GAM-ANON)- 
645.343.336
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Dimarts 1
Via Trajana, 20, local 6

Dimecres 2
Av. Catalunya, 50

Dijous 3
García Lorca, 1
Divendres 4

Mar, 18
Dissabte 5

Pi i Gibert, 66
Diumenge 6

Gran Via CC, 26
Dilluns 7

Avda. Catalunya, 92-94
Dimarts 8

Avda. Platja, 82
 Dimecres 9

Andreu Vidal, 2
Dijous 10

Fernández Márquez, 73-75

Divendres 11
Via Trajana, 20, local 6

Dissabte 12 
Av. Catalunya, 50

Diumenge 13
García Lorca, 1

Dilluns 14
Mar, 18

Dimarts 15
Pi i Gibert, 66
Dimecres 16

Gran Via CC, 26
Dijous 17

Avda. Catalunya, 92-94
Divendres 18

Avda. Platja, 82
 Dissabte 19

Andreu Vidal, 2
Diumenge 20

Fernández Márquez, 73-75

Dilluns 21
Via Trajana, 20, local 6

 Dimarts 22
Av. Catalunya, 50

Dimecres 23
García Lorca, 1

Dijous 24
Mar, 18

Divendres 25 
Pi i Gibert, 66
Dissabte 26

Gran Via CC, 26
Diumenge 27

Avda. Catalunya, 92-94
Dilluns 28 

Avda. Platja, 82
Dimarts 29

Andreu Vidal, 2
Dimecres 30

Fernández Márquez, 73-75

BALANÇA (24 setembre-23 octubre)
Has d’ordenar-te la teva vida, reestructurar el teu 
habitatge, crear nous objectius i sortir de la situació en 
la qual et trobes i això et farà gastar molta energia. 

ESCORPÍ (24 octubre-22 novembre)
En general, aquest mes estaràs refugiat molts estones 
en la teva llar, solament, reflexionant en veu alta sobre 
la teva vida i els teus fracassos. 

SAGITARI (22 novembre-21 decembre)
Quant a la teva vida personal i social, estaràs més 
tranquil per norma general, amb menys ansietat que de 
costum. Estaràs més relaxat i assossegat.

CAPRICORN (22 desembre-20 gener)
El terreny laboral porta ofertes i propostes laborals però 
fins que no estiguin signades, no donis gens per fet 
perquè tot podria canviar en qüestió de minuts. 

AQUARI (21 gener-19 febrer)
La teva vida personal i les teves relacions amb els altres seran 
d’allò més cridaner, a remarcar: comences una trasformación 
total la qual cosa et portarà a canviar d’amistats.
 
PEIXOS (20 febrer-20 març)
L’ocupació que comencis ara ja no canviarà fins que et 
retiris; has vingut a fer un treball i ara toca posar-se 
de debò a fer-ho.

ARIES  (21 març-20 abril)
Has d’estar molt despert i saber a tot moment què 
fer, dir o callar. És el mes de les oportunitats: tot va 
si pot ser per a tu.

TAURE  (21 abril-20 maig)
La teva vida anirà més folgada, els diners passarà a 
un segon pla. Fins ara, t’has dedicat a gastar molt per 
sobre de les teves possibilitats.      

BESSONS  (21 maig-21 juny)
Comences un nou cicle, tot comença a veure’s des 
d’un altre angle. Ara hi haurà plans en parella, de dos, 
i buscaràs, entre altres, una nova casa.   

CRANC  (22  juny-23  juliol)
Quant a l’amor, deixa de dubtar. Si estàs en una nova 
relació, amb una nova parella, no pots seguir dubtant 
d’ella. Si esteu junts, és per alguna cosa.

LLEÓ (23  juliol-23 agost)
A l’àrea laboral, tot anirà sobre rodes, com de costum. 
Aconseguiràs els teus objectius traçats, fins i tot els 
superaràs, els fruits els veuràs ràpidament. 

VERGE (24 agost-2 setembre)
Has d’ordenar-te la teva vida, reestructurar el teu 
habitatge, crear nous objectius i sortir de la situació en 
la qual et trobes i això et farà gastar molta energia. 



“Estoy encantada de la vida, por fin 
consigo descansar por las noches” 

Redacción

Sant Adrià.-

Nos reunimos con 
Teresa López una tarde 
de principios de sep-
tiembre en la clínica Tot 
Dental, en pleno centro 
de Sant Adrià de Besòs. 
Nos recibe con una gran 
sonrisa, la que siempre 
tiene en la boca desde 
que hace dos meses 
probó por primera vez 
la orthoapnea, un tra-
tamiento revolucionario 
contra la apnea del sue-
ño que literalmente le ha 
cambiado la vida. 

Teresa padecía un 
grave problema de ron-
quidos desde hacía más 
de 15 años. Era tan 
importante, que desde 
hacía dos años no podía 
dormir en la misma ha-
bitación que su marido 
porque ni descansaba 
ella ni podía dormir él. 
El no poder descansar 
hacía que durante el día 
estuviera adormilada y 

que incluso su carácter, 
muy alegre, su hubiera 
agriado.

“Lo probé todo. Me 
hicieron la prueba del 
sueño dos veces, seguí 
todas las pautas que me 
dieron: ponerme una pe-

lota debajo de la espalda 
para que el aire pasara 
mejor, tomar infusiones 
antes de dormir, cenar 
a la misma hora... Y 

muchas más cosas que 
he ido comprando que 
decían que iban bien 
para no roncar”. Nada 
le funcionó. Incluso los 
médicos le dijeron que 
no había nada que ha-
cer, porque su apnea del 
sueño no era lo suficien-

temente grave al no te-
ner otras enfermedades 
como hipertensión o so-
brepeso. Pero, para ella, 
sí era un problema grave. 
“No estaba bien. Tengo 
un trabajo duro, en un 
comedor en un colegio, 
pero me levantaba igual 
de cansada en vacacio-
nes. E incluso había días 
que no podía ni levantar-
me de la cama, no podía 
arrancar”.

Hasta que un día 
leyó el artículo que Àrea 
Besòs publicó el mes de 
mayo sobre la orthoap-
nea, un dispositivo de 
avance mandibular que 
se coloca en la boca 
del paciente que padece 
ronquidos y que ayuda 
a respirar mucho mejor 
al ampliar la entrada de 
aire al dormir. “Estaba 
en la Asociación de ve-
cinos y leí el artículo. 
Pensé que lo probaría, 
que sería mi último in-

tento para solucionar 
mi problema porque ya 
eran muchos años de 
intentarlo todo sin tener 
resultados”.

Desde el primer mo-
mento, la experiencia en 
Tot Dental fue satisfac-
toria. “La chica que me 
contestó por teléfono 
me dio tal confianza 
que no dudé en venir. 
Ya había llamado a otros 
centros y al explicar mi 
problema notaba como 
que no me hacían mu-
cho caso, pero aquí fue 
diferente”.

Después de dos vi-
sitas y de un estudio 
personalizado, Teresa 
pudo probar el dispositi-
vo. “Pensé que tardarían 
mucho en hacerlo, pero 
fue muy rápido. Desde 
la primera noche me ha 
ido genial. No he tenido 
ningún problema con él, 
todo lo contrario. Desde 
el primer momento no 

he roncado más, y lo 
noto durante el día”.

Teresa es una perso-
na feliz, alegre. “Mi esta-
do de ánimo ha cambiado 

por completo. Me siento 
mucho mejor, de ánimo y 
también físicamente, por-
que por fin descanso. No 
sé si tenía algo que ver 
con que me quedara sin 
respiración al dormir, pero 
ahora siento mi cuerpo 
como nuevo”.

Desde que ha proba-
do la orthoapnea, Teresa 
no se cansa de hablar de 
ello. Lleva en el móvil 
varias fotos del aparato 
y de ella llevándolo para 
poder explicárselo a todo 
el mundo. “Estoy encan-
tada de la vida, estoy 
doble de contenta”.

Fracisco, gerente de 
Tot Dental, confirma que 
todos los pacientes que 
han probado la orthoap-
nea han mejorado, no 
solo de su problema de 
ronquidos sino de otras 
enfermedades, como 
la sinusitis. “Lo que in-
tentamos con todos 
nuestros pacientes es 
conseguir que estén a 
gusto con nosotros, que 
se sientan como en casa 
y que se solucionen sus 
problemas. Con Teresa lo 
hemos conseguido, y la 
manera como lo transmi-
te es algo que nos llena 
de orgullo porque es 
todo un reconocimiento 
a nuestro trabajo”.

La doctora Zoraida 

Gamelo, que trató a Te-
resa, reconoce en ella los 
efectos beneficiosos de 
la orthoapnea. “Los pa-
cientes poco a poco tie-
nen una salud emocional 
y mental mucho mejor, y 
con ello una calidad de 
vida superior”.        

Hablamos con Teresa López, una paciente de Tot Dental de Sant Adrià que ha recuperado su vida gracias a la orthoapnea.

Salut dental

“La orthoapnea me ha dado 
la vida. Durante el día iba 
como un zombie, y ahora 
todo ha cambiado para 
mejor”. Teresa López

La Clínica Tot Dental 
ofrece el tratamiento de la 
orthoapnea para solucionar 
problemas relacionados con 

la apnea del sueño. 

Teresa López, con la directora de clínica Eva (izquierda) y la doctora Zoraida Gamelo, ortodoncista y estética facial. 
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